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PROTOKÓŁ NR 2/2016  
Z POSIEDZENIA RADY KRAKOWSKICH SENIORÓW 

 w dniu 11.02.2016 roku  
W dniu 11.02.2016 roku o godz. 10 ᵒᵒ, w Sali Portretowej UMK zebrała się Rada Krakowskich 
Seniorów w składzie zgodnym z listą obecności – (zał. Nr 1 do niniejszego protokołu).                          
W obecności 22 członków stwierdzono prawomocność posiedzenia. Posiedzenie prowadził 
Przewodniczący p. Antoni Wiatr w następujący sposób: 
1. Powitanie wszystkich zebranych członków RKS, a szczególnie zaproszonych gości 
p. A. Okońską – Doradcę Prezydenta Krakowa ds. Polityki Senioralnej i p. Marcin Korusewicza 
– Dyrektora ZIKiTu wraz z zespołem.  
2. Odczytany został porządek obrad – (zał. Nr 2 do niniejszego protokołu).  

1. Otwarcie obrad. 
2. Propozycje do porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad RKS. 
4. Spotkanie RKS z Dyrektorem ZIKT-u. 
5. Informacja nt. posiedzenia  Komisji Rady ds. Rodziny, Polityki Społecznej 

i Mieszkalnictwa Rady Miasta z Zarządem RKS. 
6. Informacja o rozmowach z Władzami Miasta Krakowa na temat przeprowadzenia 

wyborów RKS  II  kadencji. 
7. Spotkanie z Przewodniczącym Rady Miasta Krakowa. 
8. Propozycje dotyczące Informatora dla Seniorów Krakowa. 
9. Przygotowania do Kongresu Rad Seniorów w Krakowie. 
10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie 

 
3. Do porządku obrad wniesiono następujące propozycje tematów: 
- miasto przyjazne seniorom. 
- budowa osiedla dla seniorów, 
- koperta życia Seniora 
- „Informator Seniora” 
- telefon ratujący życie 
- park kulturowy w Dzielnicy I 
- informacja o promowaniu powstania Rady Seniorów w Ełku. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie wraz ze zgłoszonymi powyżej punktami. 
 
4. Przewodniczący p. A. Wiatr oddał głos Dyrektorowi ZIKITu p. M. Korusewiczowi, który 
zapoznał zebranych z tematyką działań jednostki, przytoczył te działania, które służą 
szczególnie osobom starszym, niepełnosprawnym, osobom z wózkami tj.  windy (np. na 
Rondzie Czyżyńskim, Rondzie Mogilskim, przy estakadzie Lipska – Wielicka), 
modernizowane przystanki i torowiska, tak aby były przystosowane do taboru 
niskopodłogowego, rosnącą liczbę tablic elektronicznych i komunikatorów głosowych 
w pojazdach komunikacji miejskiej i na przystankach. 
Członkowie RKS pytali o takie sprawy jak możliwość powiększenia napisów na tablicach 
elektronicznych na przystankach komunikacji miejskiej, dostosowanie do rzeczywistych 
potrzeb długości świateł na przejściach dla pieszych, zwiększenie liczby publicznych toalet, 
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również w peryferyjnych osiedlach Krakowa, zieleń miejską, zmiany i utrudnienia w ruchu                    
w związku ze zbliżającymi się remontami i inwestycjami w szczególności budową nowego 
przystanku kolejowego Zabłocie – Krzemionki, itp.  
Dyrektor p. M. Korusewicz zapewnił, że Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu od lat 
prowadzi szereg działań, aby przestrzeń Krakowa była przyjazna dla wszystkich mieszkańców, 
ze szczególnym uwzględnieniem osób starszych, w związku z tym każda nowa inwestycja jest 
konsultowana pod tym kątem. W Krakowie działają cztery Punkty Informacji Miejskiej (na 
Rondzie Mogilskim, w przejściu podziemnym przy pl. Bohaterów Getta, przy Politechnice 
Krakowskiej oraz w ZIKiT przy ul. Centralnej 53), w których zaczerpnąć można informacji, 
udoskonalony został także kontakt telefoniczny z numerem telefonu dyspozytorni (12 616 75 
55), dostępnej przez całą dobę.  
P. Antoni Wiatr rozpoczął dyskusję na temat niefortunnego wykonania włączenia do ruchu 
tramwajowego połączenia z ul. Lipskiej w kierunku ul. Wielickiej, gdzie przystanek 
tramwajowy nie spełnia wymogów, jest wąski i występuje zagrożenie dla oczekujących na 
tramwaj Krakowian. Dyrekcja ZIKiT obiecała, że w  wyniku prowadzonych prac projektowych  
zostanie przesunięte torowisko w kierunku Fabryki Kabli.    
Na koniec wystąpienia Dyrektor p. M. Korusewicz podziękował za wszystkie sugestie, 
zapewnił o otwartości na kolejne rozmowy i spotkanie, zapewnił, że spotkanie poszerzyło 
wiedzę służb ZIKITu, które nadal będą rozwiązywać trudności pod kątem potrzeb osób                        
w wieku senioralnym.  
5. P. A. Wiatr podziękował za wystąpienie i podsumował posiedzenie z ZIKiT-em jako 
początek cyklu spotkań z przedstawicielami poszczególnych wydziałów i jednostek miejskich. 
6. P. A. Wiatr przedstawił informacje z posiedzenia Komisji Rady ds. Rodziny, Polityki 
Społecznej i Mieszkalnictwa Rady Miasta z Zarządem RKS. Podczas posiedzenia Komisji 
Zarząd RKS przedstawił dotychczasowy dorobek RKS oraz wyraził chęć współpracy  z 
Komisjami Rady i z Radą Miasta Krakowa.  
7. P. A. Wiatr podał informacje z przeprowadzonej rozmowy z przedstawicielami władz miasta 
Krakowa na temat wyborów do nowej RKS II kadencji, w czasie której byli obecni:  
p. A. Okońska, p. B. Opach, p. M. Płoskonka i p. J. Żądło, 
Ustalenia z rozmowy: 
- wybory odbędą się w drugiej połowie września 2016 r., 

            - propozycja składu Zarządu – 5 osób, 
- czas trwania kadencji RKS – 3 lata, 
- regularna współpraca z Radą Miasta Krakowa, 
- termin zgłaszania kandydatów do RKS – 30 czerwca 2016r., 
- Rada będzie liczyć 25 członków. 
 
8. Członkowie RKS zaproponowali zorganizowanie jednodniowego wyjazdu integracyjnego 
obecnych Członków RKS i Członków, którzy zostaną wybrani na II kadencję. 
 
9. Członkowie RKS zaproponowali przeznaczenie 2 000 zł na wyjazdy – delegacje. 
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10. Członkowie RKS zaproponowali dodrukowanie Informatora dla Seniorów Krakowa. 
Broszurka jest bardzo dobrze opracowana i obecnie jest zapotrzebowanie większe niż wydany 
nakład. Ze strony Seniorów występuje propozycja by Informatory Seniorów były dostępne                   
w ośrodkach zdrowia. 
 
11. P. B. Szafraniec – Wiceprzewodnicząca RKS przedstawiła ideę oraz sprawy organizacyjne 
Ogólnopolskiego Kongresu Rad Seniorów, który jest zaplanowany na 7-8 kwietnia 2016                       
w Krakowie. Wśród zadań do realizacji dla RKS są: 
- powołanie Komitetu Organizacyjnego, 
- znalezienie sponsorów, którzy pomogą w pokryciu kosztów zakwaterowania i wyżywienia 
uczestników z poza Krakowa. 
W toku dyskusji w skład Komitetu Organizacyjnego weszli Członkowie Zarządu RKS,                               
p. M. Suder, p. E. Pulit, p. A. Skrzyński. 
 12.  P. S. Wojdyła zaproponował, aby teren Dzielnicy I był objęty ochroną w zakresie zieleni 
i budownictwa z uwagi na to, że jest to teren zabytkowy i by Dzielnica I „Śródmieście” została 
Parkiem Kulturowym. P. A. Okońska zaproponowała, aby ww. wniosek złożyć do Komisji ds. 
Kultury RMK. 
13. P. A. Pietras i p. W. Zboroch – wnioskodawczynie projektu „Telefon ratujący życie”                        
w ramach budżetu obywatelskiego - edycja 2015, i P. Antoni Wiatr przybliżyli szczegóły 
zadania tj. zakup 120 aparatów telefonicznych i wyposażenie seniorów 65+ samotnych                  
w telefony komórkowe z przyciskiem ICE, oraz bransoletkę bezprzewodową z przyciskiem 
SOS.  Dotychczas 33 osoby podpisały umowy użyczenia aparatów telefonicznych                             
i otrzymały już telefony. Planuje się powtórzenie akcji promocyjnej wśród uczestników 
Miejskiego Dziennego Domu Pomocy Społecznej i Klubów Seniora stanowiących Filie 
MDDPS. Prowadzone są szkolenia dla Seniorów otrzymujących aparaty telefoniczne w 
Centrum Kultury i Rekreacji Seniorów MDDPS os. Szkolne 20. Uroczyste wręczenie 33 
telefonów pierwszej grupie Seniorów już nastąpiło. Informacje o zadaniu będą dostępne                
w prasie, radiu i telewizji. 
14. P. A. Okońska zaproponowała aby na posiedzenie RKS zostali zaproszeni przedstawiciele 
pogotowia ratunkowego w Krakowie oraz Biura ds. zdrowia w celu przekazania informacji i 
zobowiązania służb ratowniczych do korzystania z „Kopert życia”. Poziom wiedzy wśród 
ratowników medycznych o tym projekcie jest znikomy. W związku z tym należy przeprowadzić 
kampanię informacyjną i przyjąć ustalenia służące realizacji projektu.  
15. P. Z. Zgała zaproponował działania RKS w zakresie budownictwa mieszkaniowego na 
terenie Gminy Miejskiej Kraków dla Seniorów. RKS podjęła uchwałę, która została przyjęta 
jednogłośnie.  P. A. Okońska zaproponowała, aby w tej sprawie zwrócić się do Rządu RP o 
wsparcie finansowe. 
  
Wśród wolnych wniosków Członkowie RKS przedstawili następujące kwestie. 
16. P. B. Płaszowska zaproponowała, aby członkowie RKS brali udział w posiedzeniach 
      poszczególnych Komisji RMK. 
Na tym protokołowanie zakończono. 
 
 
                  Sekretarz                                                       Przewodniczący   
      Rady Krakowskich Seniorów                          Rady Krakowskich Seniorów   
                 
 
                 Joanna Talar                                                       Antoni Wiatr 


